
 
Geachte leden van de commissie Landelijk gebied en gedeputeerde Beemsterboer (portefeuille 
dierenwelzijn),  
 
Op de agenda van uw commissie Landelijk gebied van 27 mei 2024 staat de discussienota over de 
ondersteuning van Wildopvangcentra. Graag bied ik hier met deze mail ook een bijdrage aan.  
 
Ik ben Peter van Tulden, onafhankelijk voorzitter van de Spreekbuis Wildopvang en 
Dierenambulances Nederland (https://spreekbuiswild.nl/). De spreekbuis heeft geen officiële status, 
maar probeert in het diffuse werkveld van deze sector te ondersteunen bij dossiers die van belang 
zijn voor Wildopvangcentra en Dierenambulances. In de spreekbuis zijn alle betrokken partijen 
vertegenwoordigd (Dierenbescherming, Stichting DierenLot, Nederlandse Federatie Dierenopvang 
Organisaties (NFDO), Federatie Dierenambulances Nederland (FDN), Stichting Wildopvang.nl, 
aangevuld met inhoudelijke deskundigen op het gebied van politiek, bestuur en een onafhankelijk 
dierenarts. De belangrijkste werkzaamheden van de spreekbuis is het behandelen van de vele, 
langlopende, dossiers waar wildopvangcentra en dierenambulances mee te maken hebben. Wij 
zitten in die rol ook bij de structurele overleggen met het ministerie van LNV.  
 
Wildopvangcentra en dierenambulances doen belangrijk werk voor mensen en dieren. De 
voornaamste werkzaamheden zijn natuurlijk het verzorgen van dieren die in de problemen zijn 
geraakt, vaak direct of indirect door toedoen van mensen. Daarnaast hebben deze organisaties ook 
een zeer belangrijke maatschappelijke functie.  Denk hierbij aan de inzet van vrijwilligers, 
beschikbaar stellen van stageplaatsen, maar ook de ondersteuning bij rampen en uitbraak van 
dierziekten (vogelgriep) is erg belangrijk.  
 
Er is ondanks een overduidelijk advies van de Raad voor Dierenaangelegenheden geen duidelijk 
financieringsbeleid in Nederland voor de verzorging/opvang van wilde dieren in Nederland. Er wordt 
gebruik gemaakt van organisaties die wilde dieren een warm hart toedragen, maar die niet 
fundamenteel of structureel worden gefinancierd door de overheid. De maatschappij gaat er echter 
wel  vanuit dat deze organisaties altijd klaar staan als een dier in nood is. Voor de gehouden dieren, 
dus dieren met een eigenaar, is dit goed georganiseerd en vaak ook goed geregeld. Voor de wilde 
dieren is dit niet het geval, want wie is nu verantwoordelijk voor een wild dier. Wilde dieren 
verdienen dezelfde steun en verzorging als gehouden dieren, maar het probleem is dat er geen 
structurele financiering is geregeld voor dit werk. Per gemeente en per Provincie zijn er grote 
verschillen in het vrijmaken van gelden om deze sector te ondersteunen. Wilde dieren lopen vrij rond 
en hebben niet te maken met gemeente- dan wel provinciegrenzen, daarom opereren circa 70 
wildopvangcentra en 100 dierenambulances in heel Nederland .  
 
In de Discussienota van de Partij voor de Dieren en GroenLinks wordt dan ook vooral opgeroepen om 
als provincie de regie te nemen om een structurele financiering voor de wildopvangcentra te regelen. 
Zoals de aangenomen motie uit 2022 dat vraagt, en ook de Raad voor Dieraangelegenheden, de RDA, 
de provincie daartoe oproept in haar zienswijze ‘Dilemma’s in de wildopvang’.  
 
De oproep van de spreekbuis is: “Pak de regie beste provincie Noord-Holland”:  in het regelen van 
een structurele financiering van de wildopvangcentra in Noord-Holland, zoals de RDA ook aangeeft 
in haar rapport ‘Dilemma’s in de wildopvang’. Er zijn meerdere methodes om de kosten te bepalen 
en om tot een verdeelsleutel te komen. Daar hoeft de provincie Noord-Holland niet zelf het wiel uit 
te vinden: in tal van andere provincies zijn er reeds regelingen getroffen. Via een kostenberekening is 
bijvoorbeeld een vast bedrag van een aantal cent per inwoner per jaar te bepalen, te verrekenen 
naar gemeenten en de provincie. Daarnaast kan een bedrag per geleverde dienst worden berekend, 
zoals bijvoorbeeld het ophalen en verzorgen van een gewonde vogel. Zo hebben de Provincie Utrecht 
en Provincie Limburg niet alleen een financieringsregeling voor de regionaal opererende 



wildopvangcentra, maar vergoeden zij ook de ritkosten van in het wild levende dieren door de lokale 
dierenambulances. 
 
Als voorzitter van de Spreekbuis Wildopvang en Dierenambulances ga ik graag op korte termijn in 
overleg met de provincie hoe dit ook voor Noord-Holland georganiseerd kan worden.  
 
Met vriendelijke groet, Peter van Tulden 

Voorzitter van Spreekbuis Wildopvang en Dierenambulances Nederland 


